
001 - Mirovický čtvrtletník - 001 - listopad 2023.docx - - 1 - - 
 

ZŠ a MŠ Mirovice 

  MIROVICKÝ  ČTVRTLETNÍK  
001/listopad/2023  

::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::::: 

 

Jsme tu s prvním číslem – co jsme pro vás připravili? 
- zážitky z písecké burzy škol, vrátili jsme se k Evropskému dnu jazyků, něco z tanečních, nakreslili 

jsme komiksy, sepsali obrázkovou pohádku, připravili křížovky a kvízy… 
 

 

 

 

 

 

 

 

Věděli jste, že už začaly „taneční“? 

My, někteří žáci z devítky, letos chodíme v Mirovicích do tanečních kurzů. Není to obyčejný 

školní kroužek. To vůbec není školní kroužek. Scházíme se v sobotu odpoledne v kulturním domě. 

Máme společenské oblečení. Chlapci dokonce kromě obleku i bílé bavlněné rukavice. Dívky mají 

nádherné šaty a boty na podpatku. Doprovázejí nás rodiče. Kurz vede taneční mistrová Romana 

Motlová s tanečním partnerem. Setkali jsme se tam s našimi bývalými spolužáky z loňské devítky i 

s tanečnicemi a tanečníky odjinud. 

Učí nás mistryně ČR a mistryně světa v latinskoamerických tancích v kategorii senior a 

účastnice taneční show České televize ,,Star Dance“. Je to velmi milá paní, která má smysl pro 

humor. 

Máme buď dvou- nebo tříhodinové lekce po 45 minutách s 15minutovými přestávkami. 

Celkem budeme mít 8 lekcí, 2 prodloužené, 1 mikulášskou a závěrečný věneček. Ten bude 

9.  prosince. Je to vlastně slavnostní ples. 

A takhle to vidíme: 

Anežka: Tento rok se účastním tanečních se svým spolužákem Vítkem. Učíme se řadu tanců, 

například polku, mazurku, jive, cha-cha, waltz, valčík, blues a disko. Všem to jde moc dobře, teda 

až na waltz.  Máme teď nové kroky, tak se to celkem plete, teda aspoň mně... Taneční mě baví, 

občas je to náročné, ale stojí to za to. 

Julča: Je to malinko náročné, ale baví mě to. 

Kuba: Je to lehčí, než to vypadá. Velmi mě to zaujalo a rád tam chodím.  

Vítek: Je to náročné, ale baví mě to. Doporučuji všem tento zážitek! 

Šimon: Je to zajímavé, ale zvládám.                                                                                     Áňa/IX 
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Písecká burza škol především pro deváťáky – 16. 10. 2023 

Dne 16.10. 2023 jsme se skoro celá třída vydali do Písku, abychom se koukli na různé střední 

školy. Každý se šel podívat na školu, o kterou má zájem. 

Já s mými kamarádkami jsme šly na obchodní akademii. Je to velká budova, ve které je i 

zemědělská škola. Nachází se v centru města, v ulici Čelakovského. 

Školou nás prováděla žákyně, která navštěvuje obchodní akademii už třetím rokem a ve 

škole se velmi dobře vyzná. Ukázala nám, kde jsou třídy, šatny, nástěnka a taky nás vzala na dvůr. 

Všechno dostatečně popsala a řekla nám, kterých akcí se škola dříve zúčastnila a v budoucnosti 

ještě zúčastní. Taky nám představila předměty, z kterých se maturuje a z kterých se často propadá. 

Jsem ráda, že jsem se mohla na tuto školu podívat a pořádně si ji celou prohlédnout, určitě 

mi to pomohlo s výběrem střední školy.                                                                                  Kája/IX. 
 

Navštívil jsem střední lesnickou školu 

Dne 16.10. jsme se vydali vlakem podívat se na dny otevřených dveří píseckých středních 

škol. Se svými přáteli jsem navštívil střední lesnickou školu. Po areálu nás provedli dva žáci, kteří 

navštěvují tuto školu. Prohlídku školy jsme si užili, ukázali nám internát, arboretum, kotce, třídy, 

střelnici a naši prohlídku jsme zakončili u pana zástupce. Prohlídka školy se mi moc líbila a o studiu 

budu přemýšlet.                                                                                                                     Vítek/IX. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Chraňme naši planetu – recyklujme 

V rámci projektu recyklohraní jsme se 19. října dozvěděli, že při výrobě 1 mobilu vznikne až 

1 tuna odpadu. Neuvěřitelné! V českých domácnostech leží až 12 milionů vyřazených mobilů. Lidé 

by je měli odevzdat k recyklaci. Mnoho materiálů se dá ještě použít. 

My jsme měli za úkol vyřazené mobily rozebrat, abychom se detailně podívali, co je pod 

krytem. To nás moc bavilo. Výzvou by ale bylo mobil opatrně rozebrat a pak zase složit. My jsme 

spíše demolovali.  

A víte, kam odevzdat vyřazený mobil? Hlavně nepatří do směsného odpadu, tedy do 

popelnice! Máme speciální kontejnery na elektrozařízení. Případně je možno vyhledat na internetu 

firmu zabývající se přímo recyklací.                                                                                      Kuba/IX 
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Ještě se vracíme na konec září… 

 

 

 

 

 

 

 

 

Evropský den jazyků pohledem žáků z devítky – 29. 9. 2023 - komentáře 

Dne jsem se nezúčastnila, ale viděla jsem krásnou výzdobu na chodbě, 

nejhezčí ji měla, samozřejmě, devátá třída. Dle mého názoru by měl být den jazyků, 

nevím, nějak zajímavější! To je úkol pro naše pokračovatele.                          Áňa/IX. 

 

Dle mého názoru by tam měly být zajímavější státy s bohatší historií. Jelikož to 

prezentují čtyři třídy, tak bych dal v půlce přestávku.                                       Vítek/IX. 

 

Myslím si, že bychom tento projekt mohli postupně prezentovat celý týden. 

Každá třída by si připravila prezentaci jako tento rok, ale každá třída by ji měla v jeden 

den. Například šestá třída by byla v pondělí, sedmá v úterý atd. Jinak se mi to moc 

líbí.                                                                                                                    Naty/IX. 

 

My, deváťáci, jsme si vylosovali Lucembursko, 8. třída měla Irsko, sedmáci si 

připravili Rakousko a 6. třída měla vylosované Chorvatsko. Měli jsme na přípravu 

přibližně 10 dní. Zdobili jsme třídu, připravovali si plakátky a sepisovali si různé 

zajímavosti z vylosovaného státu. Také jsme si připravili malý kvíz na závěr.  

 Myslím si, že naše prezentace se nám povedla, většina z naší třídy svou řeč 

uměla nazpaměť, ale někteří svůj proslov museli číst. Také se mi hodně líbila 

prezentace 6. třídy. Ta si připravila Chorvatsko. Všichni svou řeč říkali nazpaměť, a 

dokonce to vypadalo, že nejsou ani nervózní. Těm se to povedlo nejvíc. 

 Evropský den jazyků jsme si užili. Vadilo mi ale, že někteří žáci mluvili tak 

potichu, že jsme maximálně mohli odezírat ze rtů. Některé povídání žáků mi také 

přišlo trošku nudné. Líbilo se mi, jak se ukrajinští žáci snažili mluvit česky, i když to 

pro ně nebylo jednoduché.                                                                            Kuba/IX. 
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Vybojovali jsme 4. místo v matematické soutěži v Písku – 2. 11. 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Dne 2. 11. jsme se my, Martin, Kuba, Nelly a Jirka, zúčastnili celostátní týmové 

soutěže MaSo (Matematická soutěž), která není jen o počítání velmi těžkých příkladů, ale 

také o strategické hře, ve které jsme mohli získat další body do soutěže. V letošní strategické 

hře jsme hráli za obchodníka, který se pohyboval po mapce ČR. V každém městě jsme mohli 

nakoupit různé suroviny, u kterých se každé 2 minuty měnila cena. Ty jsme použili k výrobě 

masa, které jsme následně prodali na trzích, a získali další body do soutěže MaSo. 

V Píseckém okrese jsme se umístili na 4. místě. Naším cílem je vystoupat na stupně vítězů. 

Tato soutěž je velmi zajímavá a všechny z našeho týmu zaujala. Do soutěže nás přihlásila 

paní učitelka Divíšková, která nás také do Písku doprovodila. Děkujeme.                                                                                                 

                                                                                                      Kuba/IX. + Nelly/VIII. 

Jirka ze VI. třídy nám k soutěži sdělil: 

 Příklady byly dost těžké. Já jsem dělal běžce. Běžec odevzdával, bral nebo měnil 

otázky. Myslím si, že nám to dopadlo dobře. Mě to dost bavilo. Určitě bych byl rád, kdybych 

mohl jet příští rok znovu. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Lampionový průvod byl super – 31. 10. 2023 

Letos jsem se naposledy zúčastnila lampio-

nového průvodu jako žákyně školy a bylo to fajn. 

Parlament rozdával náramky s halloweenským moti-

vem. Všichni měli moc krásné masky. Viděla jsem 

policistu, čarodějnice, piráty, klauny a další... Průvod 

začal po 18. hodině. Šli jsme okolo školy, přes sídliště, 

Tyršovou ulicí, okolo domků a Vráťova hřiště zpátky na 

náměstí. Pak jsem využila lístek na buřt a limonádu 

zdarma, ale místo buřta jsem dostala klobásu. To bylo 

milé překvapení, protože „buřty došly“. Pro nás 

deváťáky to byl poslední průvod, a tak přejeme všem 

ostatním mladším spolužákům, ať si užijí průvody 

příštích let.                                                                          Áňa/IX. 
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Kuba/IX., Naty/IX. 
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Konal se už 19. ročník Memoriálu Bedřicha Šupčíka ve šplhu na laně a na tyči 
 

 

 Před lety vznikl nápad zorganizovat školní soutěž ve šplhu. Byla zařazena do soutěží, ve 

kterých poměřujeme síly se žáky z okolních škol. Šplhat přijeli březničtí, čimeličtí a mirotičtí. Čas 

rychle utíká a škola letos organizovala už 19. ročník. 

 A proč soutěž ve šplhu patří jen a jen do Mirovic? Odpověď je velmi jednoduchá. V našem 

městě je pohřben první československý olympijský vítěz z roku 1924. Olympijské hry se tehdy 

konaly v Paříži a Bedřich Šupčík  byl nejrychlejší ve šplhu na laně. Neměl to ale jednoduché, protože 

se startovalo ze sedu a jednalo se především o sílu v rukou. On byl nejlepší, a tak mohl do nově 

vzniklé republiky hrdě přivézt zlatou medaili. Byla první československá! Dnes je umístěna 

v Národním muzeu v Praze. 

 Příští rok, rok 2024, bude dvojnásobně jubilejní. My v Mirovicích budeme pořádat kulatý 

20.  ročník Memoriálu. V Paříži se budou konat letní olympijské hry po 100 letech.  

Přejeme všem sportovcům skvělé výkony. Mnoho sportovních zážitků také čeká na diváky a 

fanoušky.                                                                                                                          MH/redakce 

 

Postřehy letošních mirovických závodníků 

„Účastním se každý rok. Každý rok tam jsou silnější a lepší soupeři. Šplhala jsem jenom na 

laně a získala jsem ve své kategorii 2. místo. Mám radost.“                                 Karolína ze IV. třídy 

„Závodů ve šplhu na tyči jsem se účastnila poprvé. Šplhám i ve volném čase na tyči u dědy, 

a proto jsem z účasti v soutěži byla nadšená. Získala jsem 3. místo s časem 6,1 s. Šplhalo se mi 

dobře, ale byla jsem celkem nervózní. Doufám, že se na soutěž dostanu i příští rok.“  

                                                                                                                       Sofie ze VI. třídy 

„Na šplhu jsem byl poprvé. Šplhal jsem na tyči i na laně. Na tyči jsem byl pomalý. Spoléhal 

jsem spíš na nohy. Chtěl bych mít silnější ruce. Na laně se mi docela dařilo.“        Viktor ze VI. třídy 

„Každý rok chodím na soutěž ve šplhu a je to nejlepší věc ve škole. Jsem rád, že se soutěž 

koná. Soutěžím na tyči i na laně. Pan učitel mi před soutěží říkal, ať ho nezklamu. Nezklamal jsem 

a on byl moc rád. Děkuju mu, že mě na soutěž vybral. Myslím, že mám docela sílu na šplh. Ale 

kdybych se více odrazil, tak jsem mohl být rychlejší. Nakonec jsem byl první na tyči a třetí na laně. 

Přál bych si, aby podobná soutěž byla na všech školách a soutěžit mohlo co nejvíce žáků. Aby i oni 

dostali diplomy, medaile a zažili pocity na stupních vítězů jako já.“                          Michal ze VI. třídy 

„Už od nižších tříd jsem se každoročně účastnil Memoriálu. Letos to bylo naposledy. 

Několikrát se mi podařilo vystoupat i na stupně vítězů. Letos bohužel tomu tak nebylo. Ze sportu 

mě nejvíce baví basketbal, ale šplh je také zajímavý. Škoda, že je jsou závody pouze jednou v roce. 

Vždy jsem šplhal na laně i na tyči. Větších úspěchů dosahuji na laně. Je to náročné na sílu v rukou. 

Nevím, jestli se na střední škole budu ještě šplhu věnovat. V podstatě během roku šplh vůbec 

netrénuji. Jsem rád, že mi to jde. V budoucnu bych se rád zdokonaloval v posilovně, považuji sport 

za velmi důležitý.“                                                                                                      Martin z IX. třídy  

„Na šplhu jsem byla letos naposledy. A jsem moc ráda, že jsem měla možnost se zúčastnit. 

Byla jsem tam každý rok. Měla jsem tak možnost poznávat i nové lidi. Ke šplhu je potřebná síla, 

mrštnost a rychlost. Na tyči je to pro mě o něco jednodušší, protože mi nesklouzávaly nohy. Na 

soutěž jsem chodila vždy velmi ráda, protože jsem soutěživý člověk, který rád vyhrává ve sportu. 

Někdy se to nepovede, ale za ten zážitek to stojí. Letos jsem byla dvakrát druhá. Udělalo mi to 

radost a budu na mirovickou soutěž ráda vzpomínat.“                                            Tereza z IX. třídy 

„Ve šplhu na laně jsem byla nejrychlejší. První místo mi udělalo opravdu radost. Závod mě 

bavil. Pak mě ale bolela kolena, nohy i ruce. Nohy mě bolely i po závodu na tyči. Na soutěž se 

vždycky moc těším. Letos jsem si to opravdu moc a moc užila.“                     Karolína ze VII. třídy 
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Domácí 

zvíře       

Bydlí 

v iglú         

Létá se 

s tím do 

vesmíru 

       

Stůj, dej 

přednost       
   

_ _ _ _ nemá rád zlobivé děti. 

Maminka 

se stará o 

      

Čert, anděl 

a  

         

Dítě  

v 1. třídě 

        

Oheň 

vytváří 

       

Květen       

Židle a      
 

 

                          Nerad/a píšu _ _ _ _ _ _.                  Kája/IX. 
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Dokážeš rychle a správně odpovědět? 

1.  JAKÉ JSOU HLAVNÍ POSTAVY TLAPKOVÉ 

PATROLY? 

A)  PIPI DLOUHÁ PUNČOCHA 

B)  SKYL, RUBBLE, MARSHALL 

C)  KRÁLÍČEK, JEŽEČEK, MYŠKA 

 

2.  KOLIK HRAN MÁ KRYCHLE 

A)  3 

B)  6 

C)  12 

 

3.  NEJZDRAVĚJŠÍ PITÍ JE 

A) VODA 

B) LIMONÁDA 

C) COCA – COLA 

 

 

Dokážeš rychle a správně odpovědět? 

4.  KDO NAZPÍVAL VČELKU MÁJU 

A) EWA FARNA 

B) MAREK ZTRACENÝ 

C) KAREL GOTT 

 

5.  KDO OBJEVIL AMERIKU 

A) VČELKA MÁJA 

B) VIKINGOVÉ 

C) BEDŘICH SMETANA 

 

6.  KTERÝ PTÁK NELÉTÁ 

A) PŠTROS DVOUPRSTÝ 

B) SOJKA CHOCHOLATÁ 

C) KANÁR DIVOKÝ 

 

 

 

 

1) Město, kam chodíme do školy 

a) Mirotice 

b) Mirovice 

c) Milovice 

 

2) Kolik prstů celkem mají 3 lidé 

na 3 rukou 

a) 9 

b) 30 

c) 15 

 

3) Nejpopulárnější značka  

a) Nike  

b) Adidas  

c) Puma 

 

4) Štědrý den letos připadá na 

a) sobotu 

b) čtvrtek 

c) neděli 

 

5) 17. listopad je v ČR dnem 

a) růží 

b) studentů 

c) úsměvů 

 

6) 10 minut je z hodiny 

a) šestina 

b) třetina 

c) desetina

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

Co nás čeká v prosinci?  Mikulášská nadílka, vánoční dílny, vánoční prodej, 

Vánoce s rodinou, silvestrovské oslavy a pak… Nový rok 2024. Hodně štěstí! 

Další číslo MIROVICKÉHO ŠKOLNÍHO ČTVRTLETNÍKU vyjde počátkem února      
 

 

Řešení: čert; diktát, Vánoce, bobování, sáně 

Kvíz č. 1: 1b, 2c, 3a, 4c, 5b, 6a          Kvíz č. 2: 1b, 2c, 3a, 4c, 5b, 6a 
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  E  

          

       

      Č    

       Í 

J   L   

 

1. Lyžaře na kopec tahá _____. 

2. Co dostaneme od Ježíška pod stromeček? 

3. Třetí postavou k Mikuláši a čertovi je _____. 

4. Co na Vánoce zdobíme? 

5. Maminka to na Vánoce peče a všem to velice chutná. 

6. Větvičku _____ zavěšujeme pod strop. (Polibek pod _____ má přinést lásku a štěstí po 

celý další rok.) 

Všichni se náramně těšíme na _____________________. 
 

 

Křížovka na straně 12    1) Králík z klobouku? 

2) Do čeho házíme odpadky? 

3) Ovoce, které se rozkrajuje na Vánoce? 

4) Zdrobnělina od slova kůň? 

5) Jaké svátky nás čekají v prosinci? 

6) Stroj, který připraví kávu? 

7) Co se peče na Vánoce a má tvar copánku? 

8) Z čeho se tvoří slova? 
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